
中華民國柔道總會 112 年度辦理 

參加「2023 年國際裁判考試」甄試辦法 
 

一、宗    旨：為甄選本會優秀裁判參加國際柔道總會舉辦之國際裁判考試，擬選

1-2 名。 

二、主辦單位：中華民國柔道總會(以下簡稱本會)。 

三、承辦單位：本會裁判委員會 

四、甄選日期：112年 2 月 10 日(星期五) 

五、甄試方式: 

    (一)、資料審查 70% 

      1.取得洲際裁判的年資。 

      2.近 4 年間國內外參與的表現(賽會以及講習會)。 

      3.是否有參加過 IJF學院課程。 

    (二)、面試 30% 

1.英文的溝通能力。 

2.柔道技術的外語能力(日語)。 

3.對於英文版的柔道規則理解能力。 

六、：面試地點：TBC(審查後通知)。 

七、參加資格：1.具中華民國國籍者。 

              2.須為本會會員並已繳交本年度(112)常年會費者。 

              3.柔道段位：參段以上。 

              4.年齡限制：30歲以上 55歲以下 

              5.擁有洲際裁判證資歷 2-5 年,111-112年有參加本會舉辦之國家級 

                裁判講習會者。 

              6.最近二年內至少擔任下列任一之裁判或競賽工作者至少八次以上  

                (一年四次)，賽會包括：全國運動會、全國原住民族運動會、全 

大運、全中運、全國中正盃、全國柔道錦標賽、精英排名賽及本 

會所承辦之國際賽事)。 

7.例外情況：報考者曾在成人個人洲際錦標賽、世錦賽和奧運會上 

獲得獎牌者，從取得洲際裁判證照起的時間可以縮短一年，並且 

在該年至少擔任四項國際賽事的裁判。 

八、報名日期：自即日起至 112 年 2月 9 日(星期四)17時截止。 
九、報名手續：1.請詳實填寫報名表乙份，附貼二吋半身相片及洲際裁判證影本。 

2.報名費新台幣貳仟元整(錄取與否,概不退費)，請隨報名表同時繳交。 
3.親至本會報名或以現金、匯票掛號郵寄均可。 
4.報名地址:(10489)台北市中山區朱崙街 20 號 510 室。 
  聯絡人：游千慧小姐      電話：(02)8772-7788 

十一、本辦法如有未盡事宜，得隨時修訂公佈之。 
 
 



中華民國柔道總會 112 年度辦理 
參加「2023 年國際裁判考試」甄試報名表 

中 文 姓 名  
 英 文 姓 名   

出 生 年 月 日     年 月 日 性 別  男   女 

柔 道 段 位  段 護 照 號 碼  

授段證書號碼 柔總段證字第    號 外 語 能 力  英文 日文 其他 

入 會 日 期        年 月 會 員 號 碼  

通過洲際裁判

考試時間地點 
日期: 
地點: 

講 習 經 歷 
國 內 外 
(最近三年內 ) 

 

電 話 
(O) 行 動 電 話   

(H) E-mail  

通 訊 地 址 
郵遞區號 
 

裁 判 經 歷 
國 內 外 
( 請註明賽會年度 
名稱 / 日期 / 地點 ) 

 

 

 

 

 

 
 

相片乙張 
 

(請浮貼) 
 
 

洲際裁判證影本(正反面) 

(請浮貼) 

身分證影本(正反面) 

(請浮貼) 

  



 
 
 
 

IJF Refereeing Commission 
 

IJF International Examination Requirements 

1 
IJF Refereeing Commission       IJF Int Exam Requirements v5 form 23-04-2022 

 
General Examination Information 

 
The IJF Refereeing Commission in cooperation with the Continental Judo Unions organise IJF 
International Referee Examinations. Each continent could host the international examinations every 
second year.  
 
The frequency of examinations could be changing, according the number of candidates. The 
recommended number of candidates allocated to the organising continent is 10-15 for each 
examination. Takin in consideration the gender equity, each National Federation can apply for one 
female and one male candidate. Extra applications should be agreed by IJF Refereeing Commission. 
 
The candidates will be nominated by the National Federations, and the National Federations will 
send the applications to Continental Judo Union Refereeing Director for confirmations. 
 

Requirements 
 

1. Age. The candidate should be 30 to 55 years in the examination year, i.e. in 2025 the 
candidates should be born in 1995 to 1970. 

2. Licences. Highest National Referee Licence and IJF Continental Referee Licence. 
3. Time. The recommendation time between continental and international examinations is two 

to five years. 
4. Refereeing. The minimum refereeing activity at national and international levels in the last 

two years should be four events each year, eight events in two years. 
5. Exceptions. Candidates winning medals at seniors individual Continental Championships, 

World Championships and Olympic Games, could have a reduced period of time of just one 
year since he/she became the continental licence, and minimum refereeing at four 
international events in that year. 

6. Black belt. Minimum San-Dan (3rd Dan) certificate issued by the National Federation. 
7. Language. English knowledge at the level of communication. 
8. Administration. Application should be signed by the candidate, by the National Federation of 

which he/she holds citizenship, and by the Continental Judo Union Referee Director. 
9. Payment confirmation of 250 US Dollar fee, before examination. 

 
Examination outcome 
 
The candidates passing the IJF International Examination will receive: 
- IJF International Referee Certificate 
- IJF International referee badge 
- IJF International referee tie. 


